
ZPRÁVA o plnění volebního programu ve druhém roce období 
2015 - 2016

Protože se další  rok s rokem sešel a uplynul druhý rok volebního období, dovolte mi, 
abych vás seznámil se stavem obce p o  t ě c h t o  d v o u  l e t e c h  .  A musím 
začít tím, co jsme slibovali  ve  volebním  programu.  Určitě  si  všichni  pamatujete 
zmíněné desatero:

1) budeme dělat otevřenou „politiku“, která bude jednotlivé obce 
spojovat, nikoliv rozdělovat
Na zasedání rady j s ou  pravidelně zv án i  předsedové finančního a kontrolního 
výboru, ve Zpravodaji pravidelně informuji a to obsáhle o dění v obci,  pozitivní 
změna j e  v internetových stránkách obce, jejich grafice a obsahu. Jednou 
ročně  se  konají  setkání  s  občany  v  každé  vesnici.  Na  předjednání  a 
přípravu rozpočtu na rok 2017 jsme pozvali i  členy výborů a zastupitele.  
Snažíme se v rozpočtu myslet na všechny vsi. A domnívám se, že se daří  jednotlivé 
obce propojovat různými akcemi a to je dobře.

   2) budeme výrazně podporovat zájmové spolky a to organizačně i 
finančně, neboť to je základ společenského života v obci
Společenský život v obci doznal obrovského zlepšení a zvýšení na kvalitě a 
množství – ples, májové oslavy, dětský den,  pouťové oslavy,  a v letošním roce 
ještě navíc pivní slavnosti a gastronomická soutěž o nejlepší guláš. Podpora 
spolků v letošním roce byla opět  obrovská a ve finančním vyjádření to je 300 tis. 
Kč. Pravidelně se schází  kulturní a sportovní komise, která se iniciativně podílí na 
přípravě a zajištění většiny akcí. Také jsme vydali v historii obce j i ž  d r u h ý 
kalendář.

    3)  budeme dělat vše pro to, aby se udržela v Pačejově základní škola a 
samozřejmě i mateřská škola a zlepšovat podmínky pro jejich činnost, 
protože to je základ a budoucnost obce
Ze škol se staly nejhezčí objekty v  našich obcích a další záměry se připravují. 
Investovali jsme l e t o s 1 milion korun, z toho 200 tis. činila dotace. Provedena 
byla  nová  fasáda  a  výměna  oken,  na  MŠ  provedena  rekonstrukce  střechy  na 
technickém objektu. V ZŠ se by l  zachován  počet tříd i počet žáků. Za dva roky 
obec vložila do školství v obci prostřednictvím investičních a provozních prostředků 
skoro 11 milionů korun, tj. skoro jeden roční rozpočet obce. Je to málo?

     4) v oblasti zdravotnictví budeme více podporovat a hlavně udržet 
poskytování zdravotní péče občanům a získat podporu i ostatních 
spádových obcí
Proměny u zdravotního střediska musí vidět každý a další budou pokračovat na 
jaře. Ač to tak nevypadá, probíhá celá řada jednání ohledně fungování



jednotlivých ordinací a jejich chod je zajištěn. Spádové obce jsme oslovili, 
někde jsme uspěli, jinde ne.

     5) budeme s  plným nasazením bojovat proti záměru vybudování úložiště 
jaderného odpadu v lokalitě Březový potok
I  v  letošním roce  pokračoval  nerovnoměrný  boj  se  státem,  který  bohužel  v  této 
záležitosti nemá potřebnou koncepci. Bojujeme! Uspořádali jsme v dubnu výbornou 
protestní akci spojenou se štafetovým během společně  s  ostatními  obcemi  v 
loka l i tě  Březový  potok.  Účast  l id í  byla  výborná.  Inic ioval i  jsme 
odvolání  naš ich  zástupců  z  pracovní  skupiny  a  obec  se  stala  č lenem 
nové  inic iat ivy  –  Plat formy  prot i  ú lož iš t i . Vyhráno ale nemáme,SÚRAO opět 
požádalo o prodloužení povolení k průzkumným pracem, boj nekončí. Dokonce jsme i 
tak jednotní , že byly odmítnuty finanční prostředky z jaderného účtu. V současné 
době se opět boj rozhořel naplno, neboť SÚRAO požádalo MŽP o prodloužení termínů 
průzkumů o dva roky a odvolací lhůta zasahuje do Vánoc, tak sami vidíte, jakou hru s 
námi stát hraje.

6) výrazným způsobem musíme zlepšit hospodaření v obecních lesích, ty 
jsou velkým bohatstvím
V roce letošním, předpokládáme celkem slušný zisk , ke konci října to bylo něco 
přes milion korun. Celý rok jsme bohužel  těžili jen vynucené těžby a vzhledem ke 
stavu  kůrovce a sucha jsme byli nuceni překročit v těžbě roční plán. Zisk se o něco 
sníží, protože ještě budou náklady, přesto bude slušný. Na příští rok plánujeme z 
důvodu letošního překročení nižší těžbu, ale zatím nevíme, co nám naplánuje příroda. 
Proto  chceme zřídit  fond  obnovy  majetku  a  rezerv  a  v  něm uložené  prostředky 
používat  na  krytí  výkyvů  v  hospodaření.  Také  jsme zaznamenali  několik  případů 
odcizivání dřeva ( a to již vytěženého) z obecních lesů. Pokud budou ti, co dotyčné 
viděli, ochotni svědčit, nahlásíme případy Policii ČR.

    7) budeme preferovat místní živnostníky, podnikatele a firmy, neboť se umí 
postarat sami o sebe a zaměstnávají občany našich obcí
Při realizaci zakázek jsme vyzývali místní firmy k podání nabídek a pokud se 
přihlásily a  uspěly, zakázku dostaly.  Stejně tak tomu bylo  i při  údržbě obecního 
majetku.

    8) velkou pozornost budeme věnovat péči, správě a údržbě stávajícího 
obecního majetku,  pořádku  a čistotě  v našich obcích. Budeme se  řídit 
zásadou pěti H – hřbitov, hřiště, hasičárna, hospoda, humna – to vše jsou 
místa, která navštěvují lidé a nejen místní a podle nich budou hodnotit 
úroveň života v obci a naši práci
Sami můžete hodnotit, co se podařilo, co se změnilo. Údržba v obcích probíhala 
pravidelně a ke spokojenosti občanů, pracovníci, kteří k nám nastoupili z Úřadu 
práce odvedli velké množství práce, získali jsme na ně dotaci ve výši 410 tisíc  Kč, 
takže je máme skoro zadarmo.



Hodně peněz se vložilo do  vodovodů,  330 tisíc,  a  máme zkolaudováno.  Údržba 
veřejných prostranství stála 580 tisíc, nejvíce stála likvidace a odvoz odpadů, kolem 
osmiset tisíc. To vše jsou čísla do konce října. Jsou nová  čerpadla a repasovaná 
máme v rezervě, všechny vrty a  v o d o j e m y  mají nové oplocení a tam, kde 
bylo třeba i odvodnění. Pravidelně odkalujeme, bereme vzorky, připravujeme 
opatření ke zlepšení kvality vody. Po loňském suchu se ohlížíme i po dalších 
zdrojích vody. Kreslí se kanalizace do našich obcí, je zpracován projekt na 
úpravu hřbitova. První  etata,  oprava  hřbi tovní  zdi  je  provedena. 
Připravujeme v ý b ě r o v é  ř í z e n í  n a  hřiště vedle kulturního domu, 
plánujeme tréninkové hřiště a  objednali  jsme projekt  na  rekonstrukci školního 
hřiště. Po letech se  podařilo na hasičárně v Pačejově konečně udělat   fasádu a 
výměnu oken, ve Strážovicích byla provedena nová střecha a velešická hasičárna 
obecní  má novou fasádu stejně jako čistička u bytovek. Udělali  jsme zateplení  a 
novou střechu na předsálí KD.  Myslím, že se zlepšila situace v oblasti černých 
skládek různě za humny, ale nechci to zakřiknout, protože ideální stav to   není, 
přesto,  že  obec  pro  to  zvláště  letos  udělala  mnoho,  zvláště v bioodpadu. 
J e n o m  j e h o  l i k v i d a c e  n á s  s t á l a  p ř e s  d v ě s t ě  t i s í c 
k o r u n ,  z a  o b j e m n ý  a  n e b e z p e č n ý  o d p a d  j s m e  z a p l a t i l i 
v í c e  n e ž  s t o  t i s í c  K č  a  b y l o  h o  v í c e  n e ž  2 5  t u n . S t á l e 
j s o u  v š a k  m e z i  l i d m i  n e š v a r y . A od příště už budeme pokutovat. 
Provedli jsme n á r o č n é  j e d n á n í  a  d o c í l i l i  s n í ž e n í  c e n y 
l i k v i d a c e  a  s v o z u  o d p a d ů  o  7 , 5  –  2 5  %  d l e 
j e d n o t l i v ý c h  k o m o d i t . Budeme proto hledat cesty na zlepšení a 
h l a v n ě  z l e v n ě n í  této služby. C e s t a  j e  v e  t ř í d ě n í .  P r o t o  j s m e 
z a k o u p i l i  n a  n á k l a d y  o b c e  t a š k y  n a  t ř í d ě n í  o d p a d u  a  t y 
r o z d á m e  d o  v š e c h  d o m á c n o s t í  z a d a r m o ,  a b y  s e  l i d i  u č i l i 
t ř í d i t  h n e d  d o m a . V e  v š e c h  v e s n i c í c h  m a j í  n o v é  t u r i s t i c k é 
p ř í s t ř e š k y . Mnoho se udělalo pro zlepšení veřejného osvětlení v  našich 
obcích,investovali jsme do něj 330 tisíc. Rozšířila se instalace veřejného rozhlasu 
a celková údržba za 4 0 tisíc Kč tak, aby občané lépe slyšeli jeho hlášení. 
Pokračovali  jsme  v  opravách    místních komunikací alespoň z nejhoršího , 
u d ě l a l i  j s m e  d v ě  n o v é ,  t o č n u  a  p a r k o v i š t ě  u  s t ř e d i s k a  a příští 
rok budeme pokračovat. To byla investice za 5 2 2  tisíc korun.  Provedli  jsme 
úpravy okolí pomníku padlých. Věnovali jsme 50 tis. Kč na opravu fasády kostela. 
Máme zpracovány  pasporty  veřejného  osvětlení,  místních  komunikací,  dopravního 
značení a zimní údržby. Máme zpracovány energetické průkazy budov. Vylepšili jsme 
farskou zahradu z hlediska vybavení a vyžití dětí školních i vesnických. Zařízení má 
všechny potřebné certifikáty.

9) pokud budeme plánovat investiční akce v jednotlivých obcích, chceme se 
poradit s jejich občany o jejich názorech a potřebách, uspořádáme s 
nimi setkání a výsledky zapracujeme do volebního programu
Máme zpracován a schválen významný dokument – „Program rozvoje obce na 



léta 2015 – 2022“. Bez  toho  ne jde  žáda t  o  do tace . Ve  všech  obcích 
proběhla  setkání s občany , při kterých jsme vyslechli celou řadu námětů a ty se 
snažíme realizovat. Vše , co bylo reálné, bylo splněno.

10) v neposlední řadě budeme usilovat o zefektivnění a zkvalitnění činnosti 
úřadu v přístupu k plnění potřeb občanů a při každodenním styku.

Prověřili a  a k t ua l i z ova l i  jsme všechny smlouvy a bylo jich přes sto a díky 
tomu jsme snížili náklad na telefony, lesní správu, energie a další, ušetřili jsme 
desítky tisíc. Snížili   jsme   výrazně   a   to   o   dvě   třetiny   stav   pohledávek, 
spolupracujeme s  advokátní kanceláří a exekutorem. D l u ž n í k y  m á m e 
o š e t ř e n é  s m l o u v o u  o  s p l á t k á c h . Podařilo se výrazně zvýšit nájemné 
za pozemky, v některých případech i o sto procent. Finanční situace obce byla po 
celý rok pozitivní, kladné zůstatky na účtech a dokonce po většinu roku i 
několik milionů na spořícím účtu. To v Pačejově dlouho nepamatujete. Schválili jsme 
loni  po několika letech Územní plán jako významný plánovací dokument pro 
budoucí rozvoj obce a letos na základě žádostí  občanů jsme rozhodli  o pořízení 
Změny č.1 ÚP. Nyní bude zpracováno zadání a celý proces bude pokračovat. 
S úsporami jsem začal u sebe a z ušetřených peněz, které jsem si neodnesl ve 
výplatním sáčku, jsem podpořil zájmové spolky, kulturní a sportovní akce, 
oslavy osvobození a třeba i stavební úpravy u pomníku padlých nebo nákup 
uniforem pro  hasiče. Obec pracovala s vyrovnaným rozpočtem, který se podle 
vývoje potřeb upravoval. Audit hospodaření proběhl bez nálezu a s pochvalou od 
auditorské firmy. Za uplynulý rok se sešlo zastupitelstvo obce na 6 veřejných 
zasedáních jednotlivých obcích, dvě setkáních s občany obcí (ostatní se konaly v 
rámci ZO) a rada zasedala 20 krát. Velmi významná událost pro obec b y l o  o 
p o u t i  s v ě c en í  o b e cn í c h  s y m bo l ů ,  n a  n ě ž  j s em  p ř e v z a l  z  r u ko u 
p ř e d s ed y  Pa r l a m en t u  Č R  d e k r e t . Tímto krokem jsme se zařadili mezi ty 
obce, které si uvědomují svoji bohatou historii a tradice a ztvárnili ji ve svých 
symbolech. Vždyť Pačejov je starší než třeba Klatovy. V uplynulém období jsme 
žádali o několik dotací a byli jsme úspěšní. Jako první jsme obdrželi dotaci na 
stavební úpravy z á k l a d n í  š k o l y  –  f a s á d u  a  v ý m ě n u  o k e n . Obdrželi 
jsme dotaci v rámci sdružení obcí „Slavník“ na osazení  turistických  přístřešků. 
Obdrželi jsme dotaci na  hřbitovní  zeď,  rybníček  Týřovice,  na  hřiště  u  KD, 
příslib  na  tepelné  čerpadlo do MŠ a dotaci pracovníky. Celkem skoro tři miliony 
korun. Tolik jsem chtěl jenom pro osvěžení paměti, co všechno se za rok 
stihlo udělat. A není to zdaleko všechno, protože o mnoha jednotlivých problémech i 
akcích jsem vás informoval v minulých číslech Zpravodaje v průběhu letošního roku 
a na veřejných zasedáních, tak nechci zbytečně všechno dopodrobna rozebírat.

Na závěr bych chtěl vám, kteří mne podporujete, poděkovat za podporu, uznání 
a slova díků i za dobře míněnou kritiku. Té si vážím a ta mne motivuje. Chtěl bych 
poděkovat všem svým spolupracovníkům, radním a zastupitelům. Je před námi 
ještě mnoho práce a úkolů a zdaleka ne vše se povedlo a stihlo udělat. Za dva 



roky nelze stihnout vše. Budu se snažit i nadále pracovat pro blaho obce i vaše.
V příštím roce nás čeká rok jubilejní.  Budeme slavit  790 let  první  zmínky o Obci 
Pačejov. A co vše plánujeme vybudovat, opravit? S tím vás seznámíme v následujícím 
bodě – Rozpočet na rok 2017. A přehled  kulturních  a společenských akcí bude 
vydán v kalendáři, který bude přílohou posledního čísla letošního Zpravodaje.

Ing. Jan Vavřička
starosta Obce Pačejov


